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یک گروه از دانش آموزان اسفراینی موفق 
به تولید سمی برای مقابله با آفت پوکی درخت 

سیب و گردو شدند.
اویس خسروآبادی یکی از اعضاء این گروه 
گفت: اس��فراین یکی از شهرستان هایی است 
که در آن باغداری رواج دارد لیکن چند سالی 
است به دلیل سرایت آفتی به درختان سیب و 

گردو، باعث بی کیفیت شدن محصول و پوک شدن درختان شده است.
محمدمهدی نوبهار یکی دیگر از اعضای گروه نیز گفت: ما به وسیله 
نانو سمی تولید کردیم که بدون آسیب زدن به درخت، بوسیله سرنگ 
به تنه درخت تزریق می ش��ود وبه همین دلیل این روش مش��کلات 
سم پوشی را ندارد و به هیچ یک از گیاهان دیگر نیز آسیبی نمی رساند.
گفتنی است این پروژه مقام پنجم کشوری در مسابقات کشوری 

خوارزمی را از آن خود کرده است.

دریاچه ارومیه در س��ند تک برگی و یک 
شکل کش��وری که درهمه جای ایران مورد 
اس��تناد توزیع و ثب��ت و ضبط قرار می گیرد 
وجود ندارد و کم توجهی برخی مسئولان در 

این رابطه جای سؤال دارد.
»نادر قاضی پور« نماینده مردم ارومیه در 
مجلس در رابطه با تصویر پیش زمینه اسناد 
مالکین تک برگی جدید ارائه ش��ده از س��وی اداره کل ثبت و اسناد 
کش��ور که از نقشه ایران اس��تفاده شده اما دریاچه ارومیه از روی آن 
حذف شده است، اظهار بی اطلاعی کرد و گفت: اگر این مسئله صحت 
داش��ته باشد، بطور جدی پیگیر این موضوع هستیم تا در اسرع وقت 

بررسی و برطرف شود.
وی اف��زود: این موضوع را طی نامه ای به رئیس قوه قضائیه اعلام 

کرده و اصلاح سریع آن را خواستار می شویم.
پیش از این نیز »جوانکیا« مدیرکل اداره ثبت و اسناد آذربایجان 
غربی از عدم وجود دریاچه ارومیه روی نقش��ه ایران در پیش زمینه 
اسنادمالکیتی تک برگ جدید ابراز بی اطلاعی کرد و گفت: تاکنون به 
پیش زمینه این اسناد توجهی نکرده بودم و قول می دهم در اسرع وقت 

برای اصلاح این موضوع اقدامات لازم انجام شود.

برداشت محصول
پارس آباد مغان- خبرنگار کیهان: برای نخستین بار محصول سیب زمینی 

در سطح شهرستان پارس آباد مغان تولید و برداشت شد.
حسن روحی مدیر جهاد کشاورزی پارس آباد مغان گفت: برای نخستین بار یکی 
از کشاورزان بخش اصلاندوز مغان، دو هکتار از مزارع خود را به کشت سیب زمینی 
اختصاص داده بود که برداشت آن آغاز شد.وی افزود: سیب زمینی تولید شده در 
این شهرستان از نظر کیفیت و کمیت مناسب بوده و باتوجه به عملکرد مناسب 
پیش بینی می ش��ود که در سال آینده س��طح زیر کشت این محصول به بیش از 

20 هکتار افزایش یابد.
کارگاه خوشنویسی

اردبی�ل- خبرنگار کیهان: کارگاه خوشنویس��ی »مولای مهر« همزمان با 
گرامیداش��ت روز جهانی قدس در شهرس��تان نمین برگزار شد.در این کارگاه که 
به همت حوزه هنری استان برگزار شد 10 هنرمند خوشنویس از این شهرستان 
آثاری در ارتباط با احادیث، مدح و ثنای حضرت علی)ع( خلق کردند.این آثار با 
انجام اقداماتی چون تذهیب کاری برای نمایش در نمایشگاه های آثار خوشنویسان 

استان آماده خواهد شد.
حل مشکلات کارگران

ساری- خبرنگار کیهان: معاون سیاسی و امنیتی استانداری مازندران گفت: 
80درصد مش��کلات کارگران کارخانه ورشکسته چیت سازی بهشهر حل شده و 

دیگر واحدهای کارگری مشکلی ندارند.
یونسی از توزیع موادمخدر و اعتیاد، به عنوان یک جریان مذموم در استان یاد 
کرد و گفت: هس��ته مرکزی خلاف عفت عمومی، توزیع موادمخدر در عباس آباد 
نکا و هسته های دیگر در شهرهای ساری، بابل و آمل شناسایی و برای هر یک از 

مناطق بنا بر موافقت استاندار طرح بازرسی خانه به خانه انجام شد.
بی توجهی به حمل و نقل

اصفهان- خبرنگار کیهان: شهردار بهارستان با اشاره به بی توجهی سازمان 
اتوبوسرانی اصفهان و حومه نسبت به وضعیت حمل و نقل اتوبوسرانی شهر بهارستان 
گفت: باتوجه به اینکه بخشی از اتوبوسرانی شهر بهارستان در شهر اصفهان قرار دارد 
این سازمان هیچ توجهی به وضعیت نامطلوب اتوبوس های این شهر ندارد.»مهدی 
فاتحی« با بیان اینکه ش��رکت عمران بهارس��تان زمین 14هکتاری را برای بحث 
تعمیرات به ش��رکت اتوبوس��رانی اصفهان اختصاص داده اس��ت، افزود: سازمان 
اتوبوسرانی و حومه 14 دستگاه از اتوبوس های از رده خارج شده و نامناسب خود 
را در س��الجاری به ناوگان اتوبوسرانی شهر بهارستان اضافه کرده است.وی تعداد 
اتوبوس های حمل و نقل مردم 73هزار نفری ساکن در شهر بهارستان را 34 دستگاه 
عنوان کرد و گفت: تنها 25 دس��تگاه از اتوبوس های فوق تقریبا وضعیت مطلوب 
دارند.فاتحی همچنین از اجرای 50درصدی قطار شهری اصفهان به بهارستان خبر 
داد و خاطرنش��ان کرد: باتوجه به اختصاص نیمی از هزینه های این پروژه توسط 

دولت بزودی شاهد بهره برداری این خط به اصفهان خواهیم بود.
راه اندازی مؤسسه سلامت

بناب- خبرنگار کیهان: نماینده مردم بناب در مجلس ش��ورای اسلامی از 
راه اندازی مؤسسه سلامت در شهرستان بناب خبر داد.

حجت الاسلام والمسلمین محمد باقری بنابی گفت: برای شروع این مجموعه 
امسال 5میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است.

وی همچنین از ارتقاء س��طح بهداشت و درمان بخصوص بعد از اجرای طرح 
تحول سلامت در این شهرستان خبر داد و گفت: معضلات بهداشتی »قوبی چای« 
بعنوان یک تهدید جدی برای سلامتی مردم منطقه بود که با تلاش های شهردار 

وشورای اسلامی شهر با ساماندهی آن این مشکل در منطقه برطرف شد.

قص��ه افزای��ش قیمت های بلیت هواپیما و قط��ار، به بهانه بهبود 
خدمات، آن هم به نام نرخ های ش��ناور رقابتی، در واقع نوعی توهین 
مؤدبانه به شعور اجتماعی جامعه بوده است، چرا که عملا در پروازهای 
موجود هیچ رشد کیفی ملموسی وجود ندارد و شرکت های هواپیمایی 
صرفا از نیاز مردم به سفر در زمان های مشخص و به ویژه ساعات کاری 
ضروری، سوءاس��تفاده تجارتی می کنند و چون متوجه هس��تند که 
اکثر مردم در ایام و ساعات معین و مشخصی عازم سفر یا معالجه و 
جابجایی های ضروری و غیرقابل اجتناب می باشند، از این ایام و ساعات 
به نفع »کیس��ه« خود، بهره برداری کرده و نرخ ها را در این س��اعات 

افزایش می دهند تا مردم به اجبار مجبور به سفرهای گران شوند.
حتی اگر بیماری ترجیح دهد در ساعات ارزان قیمت! بلیت تهیه 
کند، باز درگیر هزینه های اضافی اقامت در هتل و یا کرایه تاکس��ی 

فرودگاه در بعد از نیمه شب پرواز خواهد بود.
در ایران قیمت خودروها، سر خود جابجا می شود و در هر مرحله 
از گ��ران کردن آنها چندین میلیون تومان س��ود نصیب مونتاژکاران 
بی کیفیت وطنی می ش��ود و اصولا از دولت هم حس��اب نمی برند و 

توجهی هم به مردم ندارند و تنها ساز خود را می زنند.
این که نوشتیم فقط یک گلایه اعتراضی جدی به دولتمردان بود 
و برای تشریح واقعیت نیازی به هیچ جدول و عدد و ارقام و مصاحبه 
نیس��ت و کاملا واضح است که مجموعه های فوق و تشکیلات مزبور 
صرفا از نقاط ضعف و نیاز مردم برای کس��ب درآمدهای بالا استفاده 
می کنند و بعد از افزایش نرخ ها ما هیچوقت ش��اهد افزایش کیفیت 
خودروها، هواپیماها و قطارها و غیره نبوده ایم در حالی که اولین لزوم 
بعد از افزایش قیمت ها ورود هواپیمای بهتر و بهبود سیس��تم هوایی 

است نه تبدیل بیسکویت پذیرایی مهماندارها به کیک و کلوچه!
سعید داور

افزایش قیمت ها با چه هدفی؟!

آزادراه ح��رم ت��ا حرم هم 
نتوانست مشهد را به قم برساند 
و ام��روز زمزم��ه تعطیلی این 
پروژه به گوش می رسد، برخی 
از نمایندگان مجلس نس��بت 
به این موضوع واکنش نش��ان 
داده و اع��لام کرده اند که از 2 
سال گذشته هیچ گونه اعتباری 
برای این پروژه تخصیص نیافته 

است.
آزادراه »حرم تا حرم« که 
به عنوان بزرگترین پروژه تاریخ 
کشور از آن نام برده می شود، 
وضعیت خوبی ندارد به طوری 
که عدم جذب س��رمایه گذار و 
مش��کلات مالی موجب شده 
تا این پروژه در محور خراسان 
پیش��رفتی نداشته باشد و این 
امر در حالی است که پیشرفت 
قطعه نیشابور-باغچه و قطعه 
درصد  صفر  سمنان-نیشابور، 

اعلام شده است.
در طول چهارسال گذشته 
این پروژه در محور خراس��ان 
م��ورد بی مهری ق��رار گرفته 
و مطاب��ق نظر کارشناس��ان، 
در  مقامات کش��وری  اغل��ب 
بازدیدهای خود تنها به 150 
کیلومتر این محور در قم توجه 
کرده ان��د و ب��ه تکمیل 750 
کیلومتر دیگر ک��ه مربوط به 
محور خراسان و سمنان است، 
توجه��ی نداش��ته اند که این 
ام��ر باعث گله مندی دو تن از 
نمایندگان خراسان و سمنان 

شده است.
رئیس مجم��ع نمایندگان 
است:  معتقد  خراسان رضوی 
طی دو س��ال گذش��ته هیچ 
بودج��ه ای برای ای��ن آزاد راه 
تخصیص نیافته و در حقیقت 

این پروژه تعطیل شده است.

محس��نی ثانی  محمدرض��ا 
می افزاید: این آزادراه از مصوبات 
دولت دهم است که قرار بود بخش 
خراس��ان رض��وی آن بین محور 
نیشابور و سبزوار احداث شود اما 
در حال حاضر با توجه به تخصیص 
نیافت��ن بودجه نمی توان به پایان 

خوش این پروزه امیدوار بود.
نماینده مردم سبزوار با اعلام 
اینکه میلیاردها تومان برای ایجاد 
زیرس��اخت های این پروژه صرف 
ش��ده است، افزود: به دلیل اینکه 
هی��چ بودج��ه ای طی دو س��ال 
گذش��ته به این پ��روژه تخصیص 
نیافت��ه، زیرس��اخت ها و کارهای 
صورت گرفته نی��ز از میان رفته 
و میلیارده��ا تومانی هم که برای 
ایجاد زیرس��اخت های این پروژه 

هزینه شده به هدر رفته است.

محسنی ثانی افزود: اکنون به 
دلیل تخصیص نیافتن اعتبار، این 
آزادراه به صورت کامل تعطیل و 
حتی یک کیلومتر هم آس��فالت 
نش��ده و ای��ن امر نش��ان دهنده 
هدر رفت هزینه ها و سرمایه های 

میلیاردی است.
وی ادام��ه داد: در حال حاضر 
60 کیلومتری هم که زیرس��ازی 
شده بود به خاطر توقف و تعطیلی 
کامل این پروژه خراب شده است.
محسنی ثانی بیان کرد: مجمع 
نمایندگان خراسان برای ادامه کار 
این پروژه از وزیر راه و شهرسازی 
و معاون رئیس جمهور درخواست 
اعتبار کرده و حتی اعلام کرده ایم 
حداقل، اعتباری که برای آسفالت 
آن 60 کیلومتر زیرس��ازی شده 
را پرداخ��ت کنند تا ب��ا تخریب 

آن، س��رمایه ها به هدر نرود. اما 
علیرغ��م تم��ام پیگیری هایی که 
صورت گرفته تاکنون هیچ اقدامی 
از س��وی دولت برای رسیدگی به 
این پ��روژه و تخصیص اعتبارات 

انجام نشده است.
علیرضا خسروی نماینده مردم 
سمنان هم معتقد است این پروژه 
باید هرچه سریع تر به پایان برسد و 
نباید ساخت آزادراه حرم تا حرم با 

این وضعیت کند پیش رود.
مجلس  نماین��دگان  واکنش 
نسبت به عقب ماندگی و بلاتکلیفی 
ای��ن پ��روژه در حال��ی ص��ورت 
می گی��رد ک��ه در مهرماه س��ال 
1389 مس��ئولان ملی و استانی 
وعده تکمیل این آزادراه را در طول 
پنج سال داده بودند و تاکید کردند 
که این پ��روژه یکی از بزرگترین 
پروژه ها در طول تاریخ اس��ت که 
تا س��ال 1394 ب��ه بهره برداری 
می رسد و ش��اهراه ارتباطی بین 
حرم حضرت رض��ا)ع( و حضرت 

معصومه)س( خواهد بود.

نماین��ده م��ردم مش��هد در 
مجل��س نیز تس��ریع در تکمیل 
پ��روژه آزادراه حرم ت��ا حرم را از 
مطالبات جدی نمایندگان مجلس 
دانس��ت و به خبرنگار مهر گفت: 
350 کیلومت��ر از آزادراه حرم تا 
حرم باید در محور خراسان ساخته 
می شد اما در حال حاضر پس از 
گذشت چهارسال هنوز حتی یک 
کیلومتر هم در این مسیر آماده و 
آسفالت نشده و این در حالی است 
ک��ه در محور قم 150 کیلومتر از 
آزادراه در حد فاصل قم- گرمسار 

آماده شده است.
نف��ر  ما پژ لاس��لام  حجت ا
می گوید: مسئولان حقوق مشهد 
و خراس��ان را پایم��ال کرده اند و 
در ای��ن میان قمی ها، توانس��تند 
با جذب اعتبارات لازم، بخش��ی 
از آزادراه ح��رم تا حرم را به پایان 
برس��انند و با وجود اینکه مشهد 
متعلق به امام هشتم)ع( است اما 
اعتباری ب��رای تکمیل این پروژه 
به این ش��هر اختص��اص نیافت و 

این امر نشان می دهد که برای 
مسئولان آزادراه حرم تا حرم 
تنها در 150 کیلومتر محور قم 

ارزشمند است.
امور  هماهنگ��ی  مع��اون 
عمران��ی اس��تاندار خراس��ان 
رضوی نیز گفت: مدیران این 
پ��روژه و نماین��دگان مجلس 
باید نس��بت به تکمیل آزادراه 
حرم تا حرم دغدغه مند باشند. 
پیش��رفت فیزیکی کل پروژه 
آزادراه ح��رم تا ح��رم حدود 
25 درصد است. محمدحسن 
واح��دی ادام��ه داد: از می��ان 
5 ه��زار و 500 میلیارد ریال 
برآورد مالی ب��رای این پروژه 
تاکنون برای قطعه قم- گرمسار 
2 ه��زار و 800 میلیارد ریال 
اعتبار هزینه ش��ده و در عین 
حال 14 میلیارد تومان اعتبار 
ب��رای س��اخت آزادراه حرم تا 
حرم در سال 93 تصویب شده 
هزینه کردن  اولویت ه��ای  اما 
این اعتبار از س��وی وزارت راه 
و شهرسازی اعلام و مشخص 

نشده است.
سخنان و نظرات نمایندگان 
و مس��ئولان استانی در زمینه 
تخصیص نیافت��ن اعتبارات در 
حالی مطرح می شود که معاون 
ساخت و توس��عه آزادراه های 
کش��ور معتقد است این پروژه 
با مشکلات تامین منابع مالی 
روبرو نیست و به زودی هم به 

بهره برداری می رسد.
می افزاید:  ن��وری  احم��د 
40 درص��د از تامی��ن مال��ی 
ای��ن آزادراه به عه��ده قرارگاه 
خاتم الانبیاء)ص( و 60 درصد 
و  راه  وزارت  برعه��ده  دیگ��ر 

شهرسازی است.

آزادراه حرم تا حرم در بن بست اعتبار

* عدم جذب سرمایه گذار و مشکلات مالی 
موجب شده تا پروژه آزادراه حرم تا حرم 

پیشرفتی نداشته باشد.

* طی دو سال گذشته 
هیچ اعتباری برای این 
آزادراه تخصیص نیافته 

است و پروژه تعطیل
 شده است.

***
* پیشرفت فیزیکی 

کل پروژه حرم تا حرم 
تاکنون 25 درصد 

اعلام 
شده است.

معاون وزیر راه و شهرسازی 
 164 بیمارس�تان  گف�ت: 
تختخوابی گرمس�ار دهه فجر 
امسال به بهره برداری می رسد.

محمدجعفر علیزاده که برای 
بازدید از روند ساخت بیمارستان 

164 تختخوابه به گرمس��ار رفته 
ب��ود، گفت: این بیمارس��تان 92 
درصد پیش��رفت دارد و دهه فجر 

امسال به بهره برداری می رسد.
تختخوابه   164 بیمارس��تان 
گرمسار دارای بخش های تخصصی 

داخلی، زن��ان و زایمان، کودکان، 
بخ��ش تخصص��ی جراح��ی ب��ا 
چهاراتاق عمل بیمارستانی و یک 
اتاق عمل اورژانس��ی، درمانگاه و 
بخش های تشخیصی، آزمایشگاه 

و مراقبت های ویژه است.

وی با بیان اینکه تاکنون 32 
میلیارد تومان برای س��اخت این 
بیمارس��تان هزینه ش��ده است، 
افزود: امسال در مجموع 9 میلیارد 
تومان برای تکمیل این بیمارستان 
درنظر گرفته شده است. علیزاده 

با بیان اینکه این بیمارس��تان از 
مراک��ز درمانی مهم جاده تهران- 
مشهد است افزود: به همین دلیل 
ب��ه زودی بخش های آی س��ی یو 
و سی س��ی یو نی��ز در آن ایج��اد 

می شود.

رحیم آباد رودسر- خبرنگار 
کیهان:

بیش از 20 میلیارد ریال 
اعتبار به طرحهای عمرانی 
بخش رحیم آباد شهرستان 

رودسر اختصاص یافت.
بخشدار رحیم آباد رودسر با 
اعلام این خبر اظهار کرد: این 
می��زان اعتب��ار از محل تملک 
دارائی های سرمایه ای استان و 
م��اده 180 به بخش رحیم آباد 
اختصاص  رودس��ر  شهرستان 

یافته است.
نادرعلی نیا اف��زود: از محل 
دارائی های س��رمایه ای  تملک 
اس��تان ی��ک میلی��ارد و 800 
میلیون ریال در حوزه راهسازی 
و ی��ک میلیارد و 840 میلیون 
آب  مناب��ع  ح��وزه  در  ری��ال 
رحیم آباد رودسر در نظر گرفته 

شده است.
وی در ادامه گفت: از محل 
م��اده 180 نیز 4 میلیارد ریال 
اعتبار برای بخش راه، 3 میلیارد 
ری��ال ب��رای انج��ام طرح های 

5 میلی�ارد و 400 میلی�ون 
توم�ان اعتب�ار ب�رای اجرای 
در  محرومیت زدایی  طرح های 
هرمزگان اختصاص یافته است.

فرمان��ده ق��رب کوثر ق��رارگاه 
خاتم  الانبی��اء در دی��دار جمعی از 
فرماندهان قرارگاه های س��ازندگی 
و سپاه امام س��جاد با نماینده ولی 
فقیه در هرمزگان افزود: این اعتبار 
برای ساخت و تجهیز مسجد، حوزه 
علمیه و خانه عالم، ساخت پل و راه 
روستایی، خانه بهداشت، آبرسانی و 
ساخت مجموعه های ورزشی هزینه 
می شود. سرتیپ حزنی گفت: سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی طرح های 
محرومیت زدای��ی را ب��ا اولویت 8 
استان آذربایجان غربی، کردستان، 
کرمانشاه، ایلام، بوشهر، خوزستان، 
هرمزگان و سیستان و بلوچستان 

درکشور اجرا می کند.
حزن��ی گف��ت: در هرمزگان، 
س��پاه امام سجاد و قرارگاه مدینه 
را  محرومیت زدای��ی  طرح ه��ای 
اجرا می کنند. آیت الله نعیم آبادی 
نماینده ولی فقیه درهرمزگان و امام 
جمعه بندرعباس هم با اش��اره به 
کمبود مسجد در روستاها و استان 
گفت: نیکوکاران استان ساخت 80 
مس��جد را تعهد کرده اند و انتظار 
می رود با یک حرکت جهادی این 

کمبود در استان برطرف شود.

مدیرعامل آب منطقه ای خراسان شمالی با اشاره به آخرین 
وضعی�ت مخازن س�دهای این اس�تان اعلام ک�رد: اندک آب 
باقی مانده در مخزن سد اسفراین نیز تا پایان همین هفته مصرف 

می شود و تنها یک سد استان آب خواهد داشت.
کاظم طاهریان گفت: مخزن سد چری یکماه پیش خشک شده و 
حجم آب و گل و لای مخزن سد شیروان نیز به مقدار پایین تر از حجم 
ضروری برای ایمنی پایداری سازه سد رسیده و آب قابل استفاده ندارد.

وی افزود: حجم آب و رسوبات باقی مانده در مخزن سد اسفراین 
نیز کمتر از 7میلیون مترمکعب است که این رقم تقریبا به نیمه حجم 
ضروری برای ایمنی پایداری س��ازه س��د کاهش یافته و 4/5 میلیون 

مترمکعب آن رسوب است.
این مقام مسئول در آب منطقه ای خراسان شمالی تصریح کرد: با 
وجود این، برداشت آب از این سد برای مصارف آشامیدن و کشاورزی 
به مجموع روزانه 460 لیتر بر ثانیه ادامه دارد و تا پایان هفته جاری 

مخازن این سد نیز خشک خواهد شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان شمالی افزود: آمار موجود 
نش��ان می دهد که حجم آب مخزن سد شیرین دره نیز در مقایسه با 

زمان مشابه سال گذشته، 50درصد کاهش یافته است.
طاهریان گفت: به علت برداشت های غیرمجاز کشاورزان و باغداران 
در بالادست سد شیرین دره، ورودی آب به این سد در شرایط کنونی 

صفر است.

مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران گفت: تکمیل 
س�د و نیروگاه رودبار لرستان به 300 تا 400 میلیارد تومان اعتبار 

نیاز دارد.
سیدمحمدرضا رضازاده افزود: اعتبار این طرح از محل فاینانس تامین 
شده است و نخستین طرحی بوده که توانسته است از این خط اعتباری 

استفاده کند. 
وی تصریح کرد: در زمان حاضر، طرح سد و نیروگاه رودبار لرستان 77 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و امیدواریم تا پایان امسال امکان آبگیری این 
طرح فراهم و سال آینده دو واحد 225 مگاواتی نیروگاه آن وارد مدار شود.

وی با بیان اینکه علت انتخاب سد رودبار لرستان وجود فرصتی طبیعی 
برای استفاده از منابع طبیعی است، ادامه داد: وجود شرایط خاص در مسیر 
رودخانه رودبار لرس��تان این امکان را به ما داده است تا یک نیروگاه برق 
آبی را با انتقال آب انجام دهیم. وی ابراز امیدواری کرد: امسال چند طرح 
از جمله رودبار لرس��تان آبگیری ش��ود و سیمره که آبگیری آن دوسالانه 
بوده و هم اکنون حدود 670 میلیون مترمکعب آب در آن جمع شده است، 
در س��ال آبی جدید به طور کامل آبگیری کامل و برای تولید برق آماده 
شود و سد داریان نیز تا ماه های نخست سال آینده به بهره برداری برسد.

مشکین شهر- خبرنگار کیهان:
آئی�ن س�نتی دوخت کیس�ه 
برکت در مس�اجد مشکین ش�هر 

برگزار شد.
در این مراس��م بانوان مش��کین 
ش��هری با حضور در مساجد و پس از 
ختم قرآن کریم به دوختن کیسه هایی 
از جن��س پارچه در ابعاد کوچک و به 

صورت دستی اقدام کردند.
این کیسه ها به عنوان کیسه های 
برکت نامیده می شوند و پس از دوخت 
و آماده ش��دن با تلاوت آیاتی از قرآن 
مجی��د متبرک ش��ده و تا ماه رمضان 
س��ال آینده به عنوان کیسه پس انداز 
خانواده ها مورد استفاده قرار می گیرند.
براساس یک سنت قدیمی وجوه 
جمع آوری ش��ده در کیسه های برکت 
در سفرهای زیارتی و کارهای خیریه 

و عام المنفه هزینه می شود.

اردبیل- خبرنگارکیهان:
 استاندار اردبیل گفت: از اعتبارات عمرانی استان در سال 

جاری، تاکنون 160 میلیارد ریال اختصاص یافته است.
مجید خدابخش در س��مینار مدیران ستادی استانداری اردبیل 
افزود: برای حصول اطمینان از هزینه کرد صحیح اعتبارات، بازدیدهای 

دوره ای از روند اجرایی پروژه ها از هفته جاری آغاز می شود.
وی ادامه داد: به منظور تخصیص 480 میلیون دلار برای تکمیل 
نیروگاه اردبیل و 250 میلیون یورو برای توسعه اراضی سد خداآفرین 

توافق های لازم با بانک توسعه اسلامی انجام گرفته است.
خدابخش یادآور شد: برای تأمین بیش از 28میلیون یورو مورد 
نیاز احداث کارخانه داروس��ازی در استان با بخش خصوصی توافق 

شده است.
وی با تأکید بر پرهیز از به کارگیری افراد در دستگاه های اجرایی 
قب��ل از اخذ مجوز گفت: برای جلوگیری از هرگونه اقدام غیرقانونی 

در این باره باید نظارت لازم انجام گیرد.

تبریز- خبرنگار کیهان:
نفرات برتر مسابقه اذان »آوای ماندگار« تبریز، در مسجد 

کدخداباشی این شهر، معرفی شدند.
در گروه س��نی 9 تا 14 سال محمدتقی کریمی، محمدجواد 
حسینی و محمدرضا فیضی نیا نفرات برتر معرفی و امیررضا قربانی، 
مهدی نگهبان، امیرحس��ین ظهیری، حس��ین علیانسب و سعید 

محسنی، نفرات شایسته تقدیر، شناخته شدند.

در گروه سنی 15 تا 18 سال محمدحسین نقی زاده، علی رضا 
اصغ��ری و مصطف��ی اکبری مقدم، اول تا س��وم و وحید حس��ن 
زاده، س��الار می��ری زاده، مهدی حقیقت خواه، س��ینا اولادذابح و 
محمدحس��ین تقی زاده، نفرات شایس��ته برتر در این رده س��نی 

شناخته شدند.
140 نفر مؤذن نوجوان و زیر 18 سال تبریز، در چهارمین دوره 

مسابقات اذان »آوای ماندگار«، شرکت داشتند.

اصفهان- خبرنگار کیهان:
80 درص�د از 700 میلیارد 
ریال اعتب�ار حوادث اس�تان 
اصفهان به عنوان خس�ارت به 
کشاورزان پرداخت شده است.

استاندار اصفهان در ششمین 
جلسه شورای هماهنگی مدیریت 
بحران استان اصفهان از اختصاص 
700 میلیارد ریال اعتبار حوادث 
در یک س��ال گذش��ته به استان 
اصفه��ان خب��ر داد و اف��زود: این 
اعتب��ارات برای جبران خس��ارات 
ناش��ی از خشکس��الی از مح��ل 
م��اده 10 و 11 اعتبارات حوادث 
به اس��تان اختصاص یافته اس��ت 
همچنین با توجه به خشکسالی و 

اثرات آن بر روی بخش کشاورزی 
از ای��ن اعتبار 92 درصد یعنی در 
حدود 650 میلیارد ریال به بخش 

کشاورزی اختصاص یافته است.
رسول زرگرپور افزود: پرداخت 
92 درص��د از اعتب��ارات بخ��ش 
حوادث برای جبران خسارات ناشی 
از خشکسالی به بخش کشاورزی 
باعث ش��ده تا بخش ه��ای دیگر 
نتوانند اعتبار مربوط به حوادث را 

به خوبی جذب کنند.
بیان  ب��ا  اصفه��ان  اس��تاندار 
اینکه از 650 میلیارد ریال اعتبار 
بخش کش��اورزی در حدود 530 
میلی��ارد ریال به عنوان خس��ارت 
به کشاورزان پرداخت شده است، 

یادآور شد: با توجه به تعیین سقف 
پرداخت خس��ارت به کشاورزان، 
خس��ارت پرداختی ب��ه هر خانوار 
کش��اورز از 5 میلیون ریال به 30 
میلیون ریال افزایش یافته که این 
مقدار نسبت به سال های گذشته 

رشد قابل قبولی داشته است.
وی اظهار داش��ت: با توجه به 
خشکسالی های پی درپی در استان 
اصفهان هر س��اله مق��دار 450 تا 
500 میلیارد تومان خس��ارت به 
بخش کش��اورزی وارد می شود و 
با توج��ه به اینکه ای��ن رقم قابل 
پرداخت نیست، خس��ارات وارده 
می توان��د در تولید ناخالص ملی و 
اقتصاد کلان استان تاثیرگذار باشد.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

بهره برداری از بیمارستان گرمسار در دهه فجر امسال

برپایی آیین 
سنتی دوخت 

کیسه برکت
در مشکین  شهر

اختصاص
 5 میلیارد ریال اعتبار

 برای طرح های 
محرومیت زدایی

 هرمزگان

اختصاص 20 میلیارد ریال اعتبار عمرانی
 به رحیم آباد رودسر

5 سد خراسان شمالی خشک شد

وی خاطرنش��ان کرد: این در حالی است که روزانه 2هزار لیتر بر 
ثانیه آب برای مصارف کشاورزی و 300 لیتر بر ثانیه برای مصرف آب 

آشامیدنی شهر بجنورد از مخزن این سد برداشت می شود.
این مقام مسئول در آب منطقه ای خراسان شمالی هشدار داد: با 
ادامه روند کنونی، این سد نیز ذخیره ای برای سال آینده نخواهد داشت.
به گفته طاهریان، 6 س��د ساخته شده در این استان توان ذخیره 
249 میلی��ون مترمکعب آب را دارن��د و 20هزار و 670 هکتار زمین 

کشاورزی و باغ زیر پوشش شبکه های آبیاری این سدها است.

معرفی نفرات برتر اذان »آوای ماندگار« تبریز

استاندار اعلام کرد
اختصاص 80 درصد اعتبارات حوادث اصفهان

 به کشاورزان

هادی در روس��تاهای »لیما« و 
»سجیران اشکور« و 10 میلیارد 
ریال ب��رای ادامه اجرای پروژه 
س��د پلرود رحیم آباد رودس��ر 

لحاظ شده است.

استاندار خبر داد

اختصاص 160 میلیارد ریال اعتبار 
برای طرح های عمرانی اردبیل

400 میلیارد تومان برای تکمیل سد
 و نیروگاه رودبار لرستان نیاز است

آبشار سوله یکی از پدیده های طبیعی شهرستان دلفان )نورآباد( و از 
جاذبه های گردشگری لرستان است.

در ش��مال غرب شهرس��تان دوره چگنی بخش شاهیوند و دهستان 
کشکان شمالی و در دامنه مهراب کوه واقع شده است.

برای دسترسی به این آبشار از مسیر زالی چند کیلومتر مانده به نورآباد، 
به ترتیب از روستاهای فرهادآباد، معصوم آباد، چراغ آباد، یوسف آباد، دم باغ، 
رضاآباد، عزیز کشته، گردکانه و سرمرنگ گذشته و پس از چند کیلومتر 

راهپیمایی به سمت کوه به آبشار سوله می رسیم.
این آبشار در ارتفاع متغیر بین 1610 تا 1620 متر از سطح دریا قرار 
دارد. ارتفاع تقریبی آبش��ار از س��طح زمین های اطراف بالغ بر 50 متر به 

صورت پلکانی از شکاف دره ای طولانی از کوه سرازیر می شود.
پوش��ش گیاهی اطراف این آبشار، جنگلی است. انواع درختان بومی 
از جمله بلوط، گلابی وحشی، مو و زالزالک در میان این درختان جنگلی 
دیده می ش��ود. زمین های اطراف تا دامنه کوه اغلب باغداری و به صورت 
محدود زیر کشت گندم و صیفی جات است. گویش غالب منطقه، لکی بوده 
و معیشت مردم منطقه متکی به اقتصاد کشاورزی و دامداری است. این 
آبشار هر ساله مورد بازدید هزاران گردشگر داخلی و خارجی قرار می گیرد.

با اشاره به این که در خردادماه سال جاری کشورهایی چون تایوان و 
ترکیه به جمع مشتریان چای گیلان پیوستند، تصریح کرد: در مجموع 
طی خردادماه س��ال 1393 تعداد 20 فقره گواهینامه صادراتی برای 
640 تن کالا به ارزش 8 میلیارد ریال ش��امل چای، خرما و کشمش 
به مقصد کشورهای تایوان، ترکیه، روسیه، آذربایجان، آلمان، سوریه، 
امارات عربی متحده و ازبکس��تان صادر شد.یوس��فی اضافه کرد: در 
مقایس��ه با س��ال قبل در همین مدت از نظر تعداد و ارزش به ترتیب 
25 و 23 درصد کاهش و از نظر وزن 22درصد افزایش  داشته است.

مدیرکل استاندارد گیلان گفت: کشورهایی 
چون تایوان و ترکیه به جمع مشتریان چای 
گیلان پیوس��تند.محمدعلی یوس��فی گفت: 
چ��ای صنعت��ی که به آن چای س��نواتی نیز 
گفته می ش��ود برای بس��یاری از کشورها در 
بخش صنعت مورد استفاده قرار می گیرد.وی 

سوله، آبشاری دیدنی

بناب- خبرنگار کیهان: 
فرماندار بناب از تدوین سند توسعه این شهرستان خبر داد.

ولی الله فرج اللهی در جلس��ه تدوین س��ند تدبیر و توسعه شهرستان 
بناب با بیان اینکه در سال جاری 145 میلیارد ریال اعتبار از محل تملک 
دارایی به طرح های عمرانی شهرستان بناب اختصاص یافته است؛ اظهار 
کرد: امیدواریم با تخصیص بموقع اعتبارات ش��اهد فعال شدن پروژه ها و 

اتمام پروژه های نیمه تمام باشیم.
وی همچنین اجرای سند تدوین نظام نامه سند تدبیر وتوسعه شهرستان 
بناب را یکی از اقدامات اساسی و مهم در مسیر پیشرفت شهرستان عنوان 
کرد و افزود: این س��ند در یک برنامه یک س��اله و یک برنامه چهار ساله 

تدوین شده است.
فرماندار بناب افزود: س��ند چشم انداز یک چارچوب و برنامه مدون و 

مشخص شده برای مسیر پیشرفت شهرستان در آینده است.

تدوین سند چشم انداز توسعه 5 ساله 
برای بناب


